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Sēde sasaukta 2023.gada 13.aprīlī plkst.9 

Sēde atklāta 2023.gada 13.aprīlī plkst.9:01 

 

Sēdi vada komitejas priekšsēdētājs Guntis Kalniņš 

 

Sēdē piedalās 8 komitejas locekļi: 

komitejas priekšsēdētājs Guntis Kalniņš, deputāte Ināra Pētersone, deputāte Līga 

Rimševica, deputāte Līga Jankova, deputāts Raitis Ābelnieks, deputāte Solveiga Lineja, 

deputāts Vilnis Gailums, deputāts Jānis Siugalis 

 

Sēdē nepiedalās: 

deputāte Laine Baha – attaisnojošs iemesls paziņots 

 

Sēdē piedalās: 

domes priekšsēdētājs Aivars Okmanis, pašvaldības izpilddirektors Ivars Romānovs, Bauskas 

novada administrācijas vadītājs Edgars Paičs, Ekonomikas un finanšu departamenta vadītāja 

Indra Latviete, datorsistēmu un datortīklu administratore Krista Sondore, Juridiskās nodaļas 

vadītāja Evita Grigorjeva, juriste Agnese Strazdiņa, Izglītības, kultūras, sporta un sabiedrības 

labklājības departamenta vadītāja Antra Ozoliņa, sabiedrisko attiecību speciāliste Diāna 

Goldmane, Administratīvā departamenta vadītāja Līga Kausiniece, Attīstības un būvniecības 

departamenta vadītājs Mārtiņš Veinbergs, Attīstības un plānošanas nodaļas projektu vadītāja 

Antra Bagone, Bauskas apvienības pārvaldes Bauskas pilsētas nodaļas vadītāja Dace Šķiliņa, 

biedrības “Bauskas vecpilsēta” pārstāves Egija Stapkēviča un Ieva Bronko-Pastore, laikraksta 

“Bauskas Dzīve” žurnālists, biedrību “ViedDoma” un “Bauskas prātnieks” pārstāvis Uldis 

Varnevičs, iestādes “Bauskas Bērnu un jauniešu centrs” izglītības metodiķe Indra Liepa, 

pašvaldības aģentūra “Iecavas veselības centrs” direktors Sandris Kaidaks (attālināti), direktora 

vietnieks finanšu un IT jomā Valdemārs Rozenbergs (attālināti) 

 

Sēdi protokolē Administratīvās nodaļas domes sekretāre Ieva Skujeniece. 

 

Komitejas sēdes norisi ieraksta audio formātā. 

 

Sēdes darba kārtība: 

1. Par saistošo noteikumu “Par pašvaldības stipendijas piešķiršanu studējošiem, kuri apgūst 

medicīniskās izglītības programmu” apstiprināšanu. 

2. Par Bauskas novada domes saistošo noteikumu “Bauskas novada pašvaldības aģentūras 

“Iecavas veselības centrs” nolikums” apstiprināšanu. 

3. Par Bauskas novada pašvaldības Ētikas komisijas apstiprināšanu. 
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4. Par Bauskas novada pašvaldības noteikumu “Ētikas kodekss” apstiprināšanu. 

5. Par Bauskas novada pašvaldības Ētikas komisijas nolikuma apstiprināšanu. 

6. Par Bauskas novada pašvaldības nekustamā īpašuma Pasta ielā 5, Bauskā daļas nodošanu 

bezatlīdzības lietošanā biedrībai “Bauskas vecpilsēta”. 

 

Komitejas priekšsēdētājs informē par darba kārtības izmaiņām: ir saņemts A.Okmaņa 

priekšlikums “Lūdzu izslēgt no darba kārtības jautājumu Par Ētikas komisijas sastāva 

apstiprināšanu, jo par šo jautājumu nepieciešamas deputātu konsultācijas, kas notiks 17.aprīlī”, 

kā arī viena jautājuma iekļaušanu komitejas darba kārtībā. 

 

Balsojums par papildus darba kārtības jautājumu un 3.jautājuma izslēgšanu 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  

8 (Raitis Ābelnieks, Vilnis Gailums, Līga Jankova, Guntis 

Kalniņš, Solveiga Lineja, Ināra Pētersone, Līga Rimševica, 

Jānis Siugalis) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 
atlikt 3.jautājuma izskatīšanu, papildināt darba kārtību ar 

7.jautājumu. 

 

 

Papildu darba kārtība: 

7. Par grozījumiem Bauskas novada domes 2019.gada 30.maija lēmumā “Par atbalstu    

projektam “Deinstitucionalizācijas plāna īstenošana Bauskas novadā””. 

 

 

1.p. 

Par saistošo noteikumu “Par pašvaldības stipendijas piešķiršanu studējošiem, kuri apgūst 

medicīniskās izglītības programmu” apstiprināšanu. 

(E.Grigorjeva, I.Pētersone, G.Kalniņš, R.Ābelnieks ) 

Ziņo: E.Grigorjeva. 

 Pašvaldībā ir kritiska situācija ar ģimenes ārstu praksēm, jo puse no šobrīd 

praktizējošiem ģimenes ārstiem var aiziet pensijā un pārtraukt sniegt veselības aprūpes 

pakalpojumus, daļa ir pensionāri, kas turpina strādāt. Ņemot vērā šo situāciju, nepieciešams 

risinājums nozares stiprināšanai – jānosaka atsevišķa kārtība, kā pašvaldība sniegs atbalstu 

ģimenes ārstu piesaistei pašvaldībā, līdz ar to ir sagatavots saistošo noteikumu projekts. 

Informē par saistošo noteikumu svarīgākajiem punktiem.  

 I.Pētersone jautā, vai ir iespēja ģimenes ārstu prakses vairāk piesaistīt neapdzīvotām 

vietām, lai tie būtu iedzīvotājiem, kuri dzīvo tālāk no pilsētas, sasniedzamāki; ir vietas, kur 

vispār nav ģimenes ārstu prakses. E.Grigorjeva atbild, ka jaunie rezidenti ar esošajiem 

ģimenes ārstiem slēdz līgumus kā to palīgi, līdz ar to pēc tam pārņemot to praksi; precizēs 

punkta iekļaušanu noteikumos par iespēju pieteikties pie kāda no ģimenes ārstiem praksē. 

G.Kalniņš papildina, ka prakses vieta jāpārņem praktizējošam ārstam. R.Ābelnieks piekrīt, 



3 

 

ka problēma pastāv – ģimenes ārstam ir prakse, kādā ciemā vēl papildus prakse, nākamais 

ģimenes ārsts šo praksi nevar pārņemt dēļ iepriekšējās vides pieejamības kritērija.  

 G.Kalniņš norāda par līguma 9.3.p. – reģistrēties Nacionālajā veselības dienestā 

gaidīšanas sarakstā, lai uzsāktu praksi Bauskas novada teritorijā. E.Grigorjeva paskaidro, ka 

pēc rezidentūras beigām ģimenes ārsts praksi nodos rezidentam, ir situācija – kad ģimenes 

ārsts turpina darbu, rezidents gaida rindu uz kādu no praksēm; ja nepieciešams norādīt 

vairāk ģimenes ārstu prakses vietu, jāraksta NVD par saraksta papildināšanu; ja, pienākot 

kārtai, rezidents praksi neuzsāks Bauskas novadā, tad būs jāatmaksā stipendija. 

 Jautājumu nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  

8 (Raitis Ābelnieks, Vilnis Gailums, Līga Jankova, Guntis 

Kalniņš, Solveiga Lineja, Ināra Pētersone, Līga Rimševica, 

Jānis Siugalis) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu “Par 

saistošo noteikumu “Par pašvaldības stipendijas piešķiršanu 

studējošiem, kuri apgūst medicīniskās izglītības programmu” 

apstiprināšanu”. 

 

 

2.p. 

Par Bauskas novada domes saistošo noteikumu “Bauskas novada pašvaldības aģentūras 

“Iecavas veselības centrs” nolikums” apstiprināšanu. 

(A.Strazdiņa, G.Kalniņš, I.Pētersone, I.Romānovs) 

 Tehnisku iemeslu dēļ aģentūras pārstāvji nevar pievienoties sistēmai jautājuma 

ziņošanai. Ziņo A.Strazdiņa.  

 Lai tiktu nodrošināta aģentūras darbība atbilstoši Publisko aģentūru likumam, 

nepieciešams apstiprināt aģentūras saistošos noteikumus par nolikuma apstiprināšanu – 

nolikumā ietverta Vecumnieku veselības centra struktūrvienības izveide un aģentūras 

darbība.  

 G.Kalniņš jautā par struktūrvienību, ka nepieciešams plašāks izklāsts par tās 

uzdevumiem. A.Strazdiņa atbild, ka tā sniedz ārstniecības pakalpojumus un noteikumi 

attiecas arī uz struktūrvienību kā aģentūras sastāvdaļu. I.Pētersone papildina, ka 

nepieciešams struktūrvienības atsevišķs dalījums par tās pienākumiem; jautā par stratēģiju 

un gada darbības plāna iesniegšanu uz Finanšu komitejas sēdi. I.Romānovs pieņem šo 

prasījumu kontrolei un izpildei.  

 G.Kalniņš rezumē nolikuma 5.p. norādīt struktūrvienības uzdevumus. I.Romānovs 

atbild, ka piekrīt A.Strazdiņas redzējumam, ka struktūrvienība ir aģentūras sastāvā ar tiem 

pašiem uzdevumiem un kompetencēm, iespējams, šis punkts ir precizējams.  

 Saistībā ar tehniskām problēmām, jautājums tiek virzīts uz Finanšu komitejas sēdi 

izskatīšanai bez balsojuma. 
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Par lēmumu balso: "par"  -  nav 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  

8 (Raitis Ābelnieks, Vilnis Gailums, Līga Jankova, Guntis 

Kalniņš, Solveiga Lineja, Ināra Pētersone, Līga Rimševica, 

Jānis Siugalis - nebalso) 

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu “Par 

Bauskas novada domes saistošo noteikumu “Bauskas novada 

pašvaldības aģentūras “Iecavas veselības centrs” nolikums” 

apstiprināšanu”. 

 

 

3.p. 

Par Bauskas novada pašvaldības Ētikas komisijas apstiprināšanu 

 

Atlikta darba kārtības jautājuma “Par Bauskas novada pašvaldības Ētikas komisijas 

apstiprināšanu” izskatīšana. 

 

 

4.p. 

Par Bauskas novada pašvaldības noteikumu “Ētikas kodekss” apstiprināšanu. 

(E.Paičs, G.Kalniņš, I.Pētersone, A.Okmanis) 

Ziņo: E.Paičs. 

 Pašvaldības noteikumi “Ētikas kodekss” nosaka pašvaldības valsts amatpersonu un 

darbinieku vērtības un ētiku, uzvedību un rīcību saskaņā ar profesionālās ētikas 

pamatprincipiem. Sagatavots lēmuma projekts par noteikumu apstiprināšanu. Izglītības, 

kultūras un sporta komitejas sēdē tika ieteikts precizēt 16.4.p., svītrojot vārdu “publiski”.  

 G.Kalniņš jautā par pēdējo nodaļu – iesniegumu izskata punktā uzskaitītās personas, 

nosakot virzīt vai nevirzīt Ētikas komisijai, vai koruptīvie pārkāpumi arī tiek izskatīti šajā 

komisijā. E.Paičs atbild, ka iesniegumu iesniedzot, var izvērtēt, kura komisija vai struktūra 

to izskata. G.Kalniņš izsaka priekšlikumu skaidri norādīt, kādi iesniegumi tiek virzīti uz 

Ētikas komisiju.  

 I.Pētersone arī izsakās par noslēdzošo punktu neskaidru formulējumu – kas tad 

iesniegumu izskata – Ētikas komisija vai 31.p. minētās personas. A.Okmanis norāda, ka 

30.p. jānosaka, ka iesniegumā jānorāda, ka tas adresēts Ētikas komisijai; pārējos gadījumos, 

kad nav norādīts, tad 31.p. minētās personas var novirzīt šo iesniegumu izskatīšanai Ētikas 

komisijā.  

 Jautājumu nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  

8 (Raitis Ābelnieks, Vilnis Gailums, Līga Jankova, Guntis 

Kalniņš, Solveiga Lineja, Ināra Pētersone, Līga Rimševica, 

Jānis Siugalis) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 
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"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 

precizēt 30.p. un 31.p. redakciju, 

 

virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu “Par 

Bauskas novada pašvaldības noteikumu “Ētikas kodekss” 

apstiprināšanu” ar labojumiem. 

 

 

5.p. 

Par Bauskas novada pašvaldības Ētikas komisijas nolikuma apstiprināšanu. 

(E.Paičs, G.Kalniņš, A.Okmanis) 

Ziņo: E.Paičs. 

 Sagatavots lēmuma projekts Ētikas komisijas nolikuma apstiprināšanai, kurā norādītas 

komisijas funkcijas, tiesības, darba struktūra un organizācija. Informē par svarīgākajiem 

punktiem. Notiks diskusija par Ētikas komisijas sastāvu, pēc tam tiks precizēts nolikuma 

8.p. par komisijas sastāvā nepieciešamajiem administrācijas darbiniekiem; nolikumā 

svītrots 17.p.  

 G.Kalniņš aktualizē jautājumu par lēmuma pieņemšanu 3 komisijas locekļu sastāvā. 

E.Paičs norāda, ka izšķirošā balss ir komisijas priekšsēdētājam, var noteikt 4 komisijas 

locekļu sastāvu kāda prombūtnes laikā. G.Kalniņš ierosina noteikt “ne mazāk kā 4”.  

 A.Okmanis jautā par nolikuma 28.p. par rezolūcijas norādīšanu uz Ētikas komisijas 

lēmuma atzinuma; nav skaidrs, kādos gadījumos to piemērot. E.Paičs paskaidro, ka tas būtu 

gadījumos saistībā ar darba līgumu normu pārkāpumu tālākas rīcības izvērtēšanai, kā arī 

būtu nepieciešams pārskatīt darba aprakstu redakcijas. A.Okmanis norāda, ka domes 

priekšsēdētājs neslēdz ar darbiniekiem darba līgumus; aicina precizēt 28.p. redakciju, 

jāsaprot, kurā gadījumā rezolūciju sniedz domes priekšsēdētājs un kurā pašvaldības 

izpilddirektors.  

 Jautājumu nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  

8 (Raitis Ābelnieks, Vilnis Gailums, Līga Jankova, Guntis 

Kalniņš, Solveiga Lineja, Ināra Pētersone, Līga Rimševica, 

Jānis Siugalis) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 

nolikumā piemērot iesniegto priekšlikumu par komisijas 

locekļu skaitu prombūtnē, precizēt 28.p. redakciju, 

 

virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu “Par 

Bauskas novada pašvaldības Ētikas komisijas nolikuma 

apstiprināšanu” ar labojumiem. 
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6.p. 

Par Bauskas novada pašvaldības nekustamā īpašuma Pasta ielā 5, Bauskā daļas nodošanu 

bezatlīdzības lietošanā biedrībai “Bauskas vecpilsēta”. 

(D.Šķiliņa, E.Stapkēviča, I.Pētersone) 

Ziņo: D.Šķiliņa, E.Stapkēviča. 

 Pašvaldībā saņemts biedrības “Bauskas vecpilsēta” iesniegums ar lūgumu nodot biedrībai 

pašvaldībai piederošās telpas Pasta ielā 5, Bauskā bezatlīdzības lietošanā kopienas centra 

izveidei, kā arī izvērtēt iespēju daļēji vai pilnā apmērā segt kopienas centra komunālos 

maksājumus pirmos tā pastāvēšanas gadus. Sagatavots lēmuma projekts par telpu 312,9 m2 

platībā nodošanu bezatlīdzības lietošanā uz 10 gadiem.  

 G.Kalniņš aicina biedrības pārstāvjus ziņot par projektu. 

 E.Stapkēviča informē par projekta ieceri, tiek rādīta prezentācija. Plānots veidot “atvērtu 

telpu” iedzīvotāju iniciatīvām - vairākas nevalstiskās organizācijas apvienojušās  kopienas centra 

izveidei Bauskas vecpilsētā – vieno, rada piederības sajūtu, veicina sadarbību ar pašvaldību. 

Telpas nav paredzētas kā biroja telpas, bet gan kā telpas iedzīvotāju un organizāciju īstenotajām 

aktivitātēm. NVO iespēju robežās  ir gatavas pielāgot telpas lietošanai, veikt remontu un tās 

aprīkot. Telpās saskata iespējas dažādām meistarklasēm, telpu nomai pasākumiem, atbalstam 

jaunajiem uzņēmējiem, koprades telpas, piesaistot projektu fondu līdzfinansējumu. Informē par 

ēkas telpu stāvokli, kurām nepieciešams remonts, par telpu pielāgošanu NVO plānotajām 

aktivitātēm. Šobrīd nav finansiālu līdzekļu telpu remontam. 

 I.Pētersone izsaka atbalstu iecerei, vēršot uzmanību starta kapitāla iespējamam atbalstam; 

informē par Rīgas pašvaldības iniciatīvu un iesaka sazināties ar pārstāvjiem par kritērijiem 

atbalsta izskatīšanai. E.Stapkēviča ierosina organizēt pašvaldības pasākumus apmaiņā pret 

finansiālu atbalstu komunālajiem maksājumiem. 

 Jautājumu nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  

8 (Raitis Ābelnieks, Vilnis Gailums, Līga Jankova, Guntis 

Kalniņš, Solveiga Lineja, Ināra Pētersone, Līga Rimševica, 

Jānis Siugalis) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu “Par 

Bauskas novada pašvaldības nekustamā īpašuma Pasta ielā 5, 

Bauskā daļas nodošanu bezatlīdzības lietošanā biedrībai 

“Bauskas vecpilsēta””. 

 

 

7.p. 

Par grozījumiem Bauskas novada domes 2019.gada 30.maija lēmumā “Par atbalstu 

projektam “Deinstitucionalizācijas plāna īstenošana Bauskas novadā””. 

(A.Bagone, G.Kalniņš, I.Pētersone, A.Okmanis) 

Ziņo: A.Bagone. 

 Informē par projekta papildu finansējuma nepieciešamību. 
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 Lai projekts tiktu īstenots, būvuzraudzībai nepieciešams papildus finansējums 5420,80 

EUR apmērā būvdarbu pagarinājumam. 

 Veicot Rūpniecības ielā 9, Bauskā ēkas pamatu pastiprināšanas darbus pagraba izbūves 

zonā, tika konstatēts, ka grunts ir nestabila, esošo pamatu tehniskais stāvoklis ir 

neapmierinošs. Lai mazinātu riskus pamatu sabrukšanai, tika pieņemts lēmums par pagraba 

neizbūvēšanu, izmaiņu veikšanai nepieciešams papildus finansējums 7014,01 EUR apmērā.  

 G.Kalniņš jautā, kas bija paredzēts pagraba telpās. A.Bagone atbild, ka bija paredzētas 

saimniecības telpas dažādu lietu uzglabāšanai. 

 I.Pētersone norāda, ja nav izbūvējams pagrabs, tad izmaksas samazinās. A.Bagone 

piekrīt, ka samazinās, bet izveidojās sarežģītāks pamatu izbūves process, līdz ar to veidojas 

papilddarbi un papildizmaksas.  

 G.Kalniņš jautā par darbu termiņiem. A.Bagone atbild, ka Rūpniecības ielā būvdarbu 

gala termiņš ir šī gada 15.decembris; līdz šī gada 31.decembrim jāveic visi norēķini ar 

pakalpojumu sniedzējiem.  

 A.Bagone turpina par projektu Slimnīcas ielā 4, Bauskā. Lai varētu pabeigt būvdarbus, 

pacēlāja izmaksu sadārdzinājumam nepieciešams papildus finansējums 7282,18 EUR 

apmērā, kā arī radušos pārbūves papilddarbiem 48 233,03 EUR apmērā. Darbus bija plānots 

pabeigt maijā, bet dēļ pacēlāja piegādes tie kavēsies, to varētu nodot ekspluatācijā jūlija 

beigās. Būvnieks aktīvi iesaistās, lai veidotos pēc iespējas mazāks sadārdzinājums telpu 

papilddarbiem. Informē par radušos problēmu saistībā ar pacēlāju, tika izvērtēti pārējo 

pretendentu piedāvājumi un kontroltāme, un tika veikts vidējais aprēķins pacēlājam, un, 

atbilstoši šai cenai, tika rēķināts sadārdzinājums.  

 G.Kalniņš norāda, ka šāds aprēķins neatbilst tai cenai, par kuru tiek runāts. A.Okmanis 

izskaidro aprēķinu. A.Bagone atbild, ka pašvaldība piekrīt 7282,18 EUR sadārdzinājuma 

apmēram, pārējo sedz būvnieks, un turpina par ēkas papilddarbiem kāpņu daļā, kuri radās 

ēkas pārbūves laikā. 

 I.Pētersone norāda, ka projektēšanā vajadzēja to paredzēt. G.Kalniņš papildina, ka 

būvniecības līgumos pretendentam ir jāparedz apjomos neuzrādītie darbi, lai ēku varētu 

nodot ekspluatācijā. A.Okmanis norāda, ka lielu daļu darbu varēja arī nedarīt, minot dušas 

telpas hidroizolāciju un stikla jumtu montāžu pie ieejām; sarunās tika konstatēts, ka tos 

nepieciešams ierīkot. A.Bagone papildina, ka ēkas projektēšana notika Covid laikā, kad 

iekļūšana ēkā nebija iespējama, kas varētu būt viens no iemesliem, kāpēc tas netika 

paredzēts; būvnieks sniedza priekšlikumus labākam pārbūves procesam, projektēšana vairāk 

notika pēc dokumentiem.  

 Kopējais pašvaldības līdzfinansējums sadārdzinājumam ir 67 950,02 EUR, jāiesniedz 

CFLA grozījumi, lai var palielināt aizņēmumu Valsts kasē.  

 G.Kalniņš jautā, vai aizņēmums sadārdzinājumam ir iespējams. A.Bagone atbild, ka ir 

iespējams, pašvaldība var aizņemties attiecināmo izmaksu apmērā. 

 Jautājumu nav, notiek balsošana. 

  

Par lēmumu balso: "par"  -  

8 (Raitis Ābelnieks, Vilnis Gailums, Līga Jankova, Guntis 

Kalniņš, Solveiga Lineja, Ināra Pētersone, Līga Rimševica, 

Jānis Siugalis) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 
virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu “Par 

grozījumiem Bauskas novada domes 2019.gada 30.maija 



8 

 

lēmumā “Par atbalstu projektam “Deinstitucionalizācijas plāna 

īstenošana Bauskas novadā”””. 

 

 

Sēdi beidz 2023.gada 13.aprīlī plkst.10:30. 

 

 

 

Komitejas priekšsēdētājs    Guntis Kalniņš 

 

     

Sēdes protokolētāja     Ieva Skujeniece 
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